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REVISTA PRESEI 
 

 Liderul Sanitas spune că programul anunţat al protestelor rămâne deocamdată valabil 
Preşedintele Sanitas, Leonard Bărăscu, a declarat marţi, după întâlnirea cu ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, că 
programul anunţat al protestelor rămâne valabil deocamdată. 
 
"Programul rămâne program. Aşa cum a spus şi doamna ministru, se pare că mai sunt şi alte soluţii tehnice pe 
care încă nu le cunoaştem, dar le aşteptăm după dezbaterile de mâine şi după ceea ce doamna ministru va mai 
discuta la Finanţe şi, eu ştiu, la nivelul Guvernului. Programul Sanitas este program şi eu sper să nu ne ţinem de el 
până la capăt. (...) Concret la momentul acesta nu avem nimic, de aia am şi vorbit - promisiuni că doamna 
ministru, în decursul acestei săptămâni în întâlnirile pe care le va avea, ne va aduce soluţii stricte, tehnice care să 
spună că am redus cu atât şi o să vă încadraţi în procentul de 30% sau ne mai trebuie x procente, ne mai lăsaţi o 
perioadă de timp. Referitor la program, ne ţinem de programul nostru, deocamdată", a spus liderul de sindicat. 
 
Preşedintelui Federaţiei "Solidaritatea Sanitară", Viorel Rotilă, a precizat că urmează ca joi să fie luată o decizie 
privind posibilitatea organizării unor proteste. 
 
"Avem câteva soluţii pe care le explorăm de a ne apropia chiar foarte mult de acest obiectiv. Nu ştim dacă vom 
ajunge sută la sută. Regulamentul de sporuri propriu-zis nu va intra în vigoare de anul acesta. La momentul acesta 
se discută pe anexa 10. Noi am vrea să dispară anexa 10 şi să apară, eventual, idealul, să apară o menţiune - se 
aplică aceleaşi sporuri, aceleaşi sume existente la 1 ianuarie. Nu ştim dacă vom ajunge acolo sau nu, dar acesta 
este obiectivul. (...) Nu mi-aş dori să fiu în locul doamnei ministru în aceste momente, după ce există o lege a 
salarizării făcută foarte prost fără ca sistemul sanitar să fie ascultat. Noi nu am anunţat un program de proteste, 
joi ne întâlnim să luăm aceste decizii", a afirmat Rotilă.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Protest în Justiţie. Grefierii din Oradea şi Baia Mare au ieşit în faţa sediilor instanţelor 
Pentru un sfert de oră, mii de grefieri de la mai multe instanţe din România au întrerupt, marţi, activitatea în 
semn de protest faţă de modul de calcul al salariilor şi neplata orelor suplimentare începând cu 1 ianuarie 2018. 
La Oradea, 60 de grefieri au ieşit în faţa Palatului de Justiţie. Un gest similar au făcut colegii lor de la instanţele 
din Baia Mare. 
Grefierii sunt nemulţumiţi că noile grile de salarizare au făcut ca veniturile acelora dintre ei cu vechime mai mare 
de 15 ani să se micşoreze chiar şi cu 500 lei. 
"Aceste grile nici nu se aplică uniform. Sunt unele Curţi de Apel care au mărit salariile în aşa fel încât aceste 
diferenţe să nu existe şi unde se aplică şi sporuri de 45% pentru personalul auxiliar. La alte Curţi de Apel, însă, au 
scăzut salariile. Dacă cineva poate avea o explicaţie logică, să o spună. Noi nu am găsit-o", a declarat, marţi, 
pentru Bihoreanul, Cornelia Maghiar, grefieră în cadrul Judecătoriei Oradea şi vicepreşedinta Sindicatului 
Grefierilor din Bihor. 
Grefierii susţin că au transmis în mai multe rânduri problemele lor reprezentanţilor Ministerului Justiţiei. Pe 1 
februarie au intrat în grevă japoneză şi au purtat banderolă albă pe braţ în sălile de judecată, dar fără rezultat. 
Şi grefierii din Baia Mare au protestat marţi, fără ca acţiunea lor să afecteze activitatea instanţelor. 
Protestul se va relua şi în zilele următoare, iar durata acţiunii va creşte gradual, în fiecare zi. Astfel, miercuri 
acţiunea va dura o jumătate de oră. 
"Nici până la ora actuală, ministrul Justiției nu a avansat o dată certă pentru o întrevedere cu organizațiile 
profesionale și sindicale în vederea rezolvării problemelor cu care se confruntă categoria noastră profesională", se 
arată într-un comunicat al Asociaţia Grefierilor din România şi Sindicatul Naţional al Grefei Judiciare Dicasterial. 
Mai mult, grefierii avertizează că în zilele ce urmează, dacă situaţia nu se va rezolva, sunt dispuşi să apeleze „la 
mişcări de protest, inclusiv prin întreruperea temporară şi chiar totală a activităţii”. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Ministrul Energiei se întâlneşte cu protestatarii de la termocentrala Mintia 
 
Ministrul Energiei, Anton Anton, a plecat la Mintia, unde va avea o întâlnire cu sindicaliştii şi angajaţii de la 
termocentrala Mintia, care protestează, în curtea societăţii, solicitând sprijin din partea statului pentru acest 
producător de energie electrică. 
 
După întâlnire, ministrul Energiei va face declaraţii de presă. 
 
Aproximativ 80 de salariaţi de la termocentrala Mintia, de lângă Deva, au declanşat, marţi dimineaţa, un protest 
spontan, acuzând lipsa unui ajutor din partea statului pentru salvarea termocentralei, dar şi nemulţumirea pentru 
faptul că administraţia Complexului Energetic Hunedoara (CEH) a virat către bugetul de asigurări sociale doar o 
parte din contribuţiile sociale ale angajaţilor. Protestul continuă şi miercuri, în cursul dimineţii adunându-se în 
curtea societăţii circa 100 de angajaţi. 
 
"Îl aşteptăm pe domnul ministru al Energiei pentru a-i prezenta problemele cu care se confruntă termocentrala 
Mintia. În cursul nopţii, peste 30 de angajaţi din schimburile unu şi doi au rămas în sala de comandă pentru a 
continua protestul început marţi de colegii lor. Oamenii acuză o stare de oboseală, dar, pe ansamblu, nu sunt 
probleme de sănăîn tate. Acum, în curtea întreprinderii sunt o sută de oameni care au venit să se alăture 
protestului", a declarat, pentru AGERPRES, preşedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara. 
 
Revendicarea principală se referă la acordarea unei scheme de sprijin care să acopere diferenţa dintre preţul de 
cost al energiei şi cel obţinut din vânzarea energiei electrice pe piaţă, a arătat Iştoc. 
 
În ceea ce priveşte plata contribuţiilor sociale, preşedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara a menţionat că 
administraţia CEH a reuşit să achite la bugetul de pensii doar jumătate din cele 17 milioane de lei aferente 
salariilor pentru luna trecută. 
 
Pe de altă parte, sindicaliştii sunt nemulţumiţi şi de faptul că Ministerul Energiei nu ar fi ţinut cont de modificările 
propuse de Sindicatul Solidaritatea Hunedoara la legislaţia de mediu, prin care se solicita ca şi cazanele termice cu 
o putere mai mică de 550 de megawaţi să fie cuprinse într-o derogare de la normele de mediu în vigoare. 
 
Acest lucru ar fi permis, susţine liderul sindical, ca grupurile energetice 3 şi 4 de la termocentrala Mintia să fie 
cuprinse într-un program de retehnologizare până în anul 2020, în vederea încadrării în normele de mediu. 
 
Termocentrala Mintia a fost amendată în iunie 2015 de Garda de Mediu cu 60.000 de lei pentru nerespectarea 
legislaţiei de mediu, în paralel fiind dispusă oprirea activităţii la acest agent economic. Sancţiunile au fost 
contestate în instanţă de CEH, procesul fiind pe rolul Tribunalului Hunedoara.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Pintea spulberă solicitările din sistemul medical: Sporurile rămân plafonate 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a purtat, marţi, o altă serie de discuţii cu sindicaliştii pe baza regulamentului de 
sporuri, precizând că acestea vor rămâne plafonate la 30%, dar că se vor găsi soluţii, chiar dacă sindicaliştii au 
anunţat că nu vor renunţa la proteste. 
"Încă negociem, avem foarte multe puncte comune (...) Nu este vorba despre oferit ceva în plus, este vorba despre 
a face alte analize şi de găsi noi soluţii. Nu este nimic în plus, doar reaşezarea unor lucruri care, să spunem, nu au 
fost suficient discutate. Sporurile rămân plafonate la 30%. (...) Nu cred că este cazul de grevă, deşi greva este un 
drept pe care sindicatele l-au câştigat. Eu cred că discuţiile pot rezolva multe probleme. Important este ca cei din 
sistemul de sănătate să ştie că ne interesează soarta lor şi că aceste discuţii sunt constructive spre binele tuturor", 
a explicat Sorina Pintea la finalul discuţiilor cu sindicaliştii. 
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Ministrul Sănătăţii împreună cu sindicaliştii din sistemul medical au identificat anumite "soluţii tehnice", care ar 
putea rezolva problema sporurilor, dar nu se va renunţa la protestele deja anunţate. 
"Programul rămâne program. Aşa cum a spus şi doamna ministru, se pare că mai sunt şi alte soluţii tehnice pe 
care încă nu le cunoaştem, dar le aşteptăm. (...) Concret, la momentul acesta, nu avem nimic, de aceea am şi 
vorbit. Avem promisiunea că doamna ministru, în decursul acestei săptămâni, în întâlnirile pe care le va avea, ne 
va aduce soluţii stricte, tehnice care să spună că am redus cu atât şi o să vă încadraţi în procentul de 30% sau ne 
mai trebuiesc X procente, ne mai lăsaţi o perioadă de timp", a explicat preşedintele Sanitas, Leonard Bărăscu. 
Reprezentanţii Federaţiei "Solidaritatea Sanitară" au explicat că încă nu au anunţat proteste, dar vor hotărî, până 
la sfârşitul acestei săptămâni, dacă se vor alătura colegilor de la Sanitas. 
"Nu mi-aş dori să fiu în locul doamnei ministru în aceste moment după ce există o lege a salarizării făcută foarte 
prost fără ca sistemul sanitar să fie ascultat. Noi nu am anunţat un program de proteste, joi ne întâlnim să luăm 
aceste decizii. (...) Avem câteva soluţii pe care le explorăm de a ne apropia chiar foarte mult de acest obiectiv. Nu 
ştim dacă vom ajunge sută la sută. Regulamentul de sporuri propriu zis nu va intra în vigoare de anul acesta. La 
momentul acesta se discută pe anexa 10. Noi am vrea să dispară anexa 10 şi să apară eventual, idealul, să apară o 
menţiune - se aplică aceleaşi sporuri, aceleaşi sume existente la 1 ianuarie. Nu ştim dacă vom ajunge acolo sau nu 
dar acesta este obiectivul", a precizat Viorel Rotilă, preşedintelui Federaţiei "Solidaritatea Sanitară". 
 
Consiliul Naţional al Federaţiei Sanitas a decis, luni, ca sindicalişitii din sănătate să organizeze pichete în Bucureşti. 
„Toată lumea vrea ca din momentul acesta să facem conflict, să ieşim în stradă. Dar trebuie să ne aliniem totuşi la 
ce spune legea şi am decis ca începând cu datele de 20 şi 22 martie să începem cu pichetări la Ministerul Sănătăţii, 
care are legătură cu regulamentul de sporuri, Ministerul de Finanţe şi Ministerul Muncii, de unde a plecat Legea 
153 şi cu modificările pe care nu le-au făcut şi sunt imperioase”, a declarat, luni, Leonard Bărăscu, preşedintele 
Sanitas. 
Potrivit lui Bărăscu, sindicaliştii intenţionează să picheteze aceleaşi ministere şi pe datele de 27 şi 29 martie, iar în 
aprilie se va organiza un miting de amploare. 
„În data de 25 aprilie vom face un miting de amploare, la care vom încerca să aducem 20.000 de persoane şi să-i 
convingem că ceea ce ne dorim noi aşa trebuie făcut, adică ne dorim ce ni s-a spus. Ar fi bine să asculte 
guvernanţii, pentru că ei au propus această lege”, a mai declarat Bărăscu. 
Ulterior mitingului din data de 25 aprilie, ar putea fi declanşată greva generală, dacă nu se vor rezolva 
revendicările sindicaliştilor şi se strâng semnături pentru declanşarea grevei, potrivit reprezentanţilor Sanitas. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandal pe proiectul pensiilor speciale pentru aleşii locali | Leoreanu: Partidul Naţional Liberal nu susţine 
proiectul / Ales PNL: Mi-am retras semnătura, dar votez "pentru" / Reacţia USR 
Parlamentari PSD, UDMR, PNL şi PMP vor ca primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii de CJ să primească 
pensii speciale, cuantumul indemnizaţiei pentru limită de vârstă urmând să fie suportat din bugetele locale ale 
UAT şi plătit de acestea, potrivit unui proiect de lege. 
"Începând cu 1 ianuarie 2019, primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii care îndeplinesc condiţiile vârstei 
standard de pensionare din Legea 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice sau ale vârstei standard 
reduse în conformitate cu legea au dreptul, la încetarea mandatului, la indemnizaţie specială pentru limită de 
vârstă, dacă sunt realeşi pentru un nou mandat”, potrivit unui proiect care modifică Legea 393/2004 privind Statul 
aleşilor locali. 
Primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene ar urma să beneficieze de indemnizaţia 
pentru limită de vârstă de la data la care li se acordă drepturile de pensie pentru limită de vârstă, dar nu mai 
devreme de data încetării mandatului. 
„Indemnizaţia pentru limită de vârstă se cumulează cu orice tip de pensie şi cu orice alte venituri realizate. 
Cuantumul indemnizaţiei pentru limită de vârstă se acordă în limita a 3 mandate complete şi se calculează ca 
produs al numărului de mandate cu 0,25 din salariul de bază minim brut garantat în plată. Indemnizaţia pentru 
limită de vârstă se actualizează ori de câte ori se majorează sau se indexează salariul de bază minim brut garantat 
în plată”, potrivit sursei citate. 
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Cuantumul indemnizaţiei pentru limită de vârstă se suportă din bugetele locale a unităţilor administrativ 
teritoriale şi se plăteşte de către acestea, se arată în proiectul de lege. 
Nu beneficiată de indemnizaţia pentru limită de vârstă aleşii care au fost condamnaţi definitiv pentru comiterea 
unei infracţiuni de corupţie prevăzute la art. 289-291 şi la art. 254-257 din Codul Penal. 
Nu sunt îndreptăţi să primească pensie specială nici aleşii urmăriţi penal sau trimişi în judecată pentru comiterea, 
în execritarea funcţiei, a unor infracţiuni de corupţie. În cazul achitării, aceştia pot obţine indemnizaţia de vârstă. 
Nivelul redus al pensiilor pentru limită de vârstă de care beneficiază primarii, viceprimarii, preşedinţii şi 
vicepreşedinţii CJ generează profunde inechităţi între pensiile primite de aceştia şi cele primite de unii subodonaţi 
ai acestora, susţin iniţiatorii în expunerea de motive. 
Parlamentarii care au depus proiectul de lege au precizat că au avut în vedere criticile formulate de CCR, Decizia 
581/2016 şi au „asumat observaţiile formulate” de CCR. 
Senatul este for decizional. 
Leoreanu: PNL nu susţine proiectul privind pensiile speciale pentru aleşii locali 
PNL nu susţine proiectul de lege prin care li se acordă pensii speciale aleşilor locali, a declarat, marţi, 
vicepreşedintele PNL Laurenţiu Leoreanu, afirmând că partidul a recomandat deputaţilor care au semnat proiectul 
să îşi retragă semnătura. 
„(...) A fost iniţiativa unui grup mic de colegi. PNL nu va susţine acest lucru. Considerăm că nu este oportun şi 
România are alte probleme în acest moment. (...) Este o anumită presiune din teritoriu, acolo unde primarii 
solicită, datorită faptului că au deţinut această funcţie şi contribuţiile către fondul de pensii nu au fost 
semnificative pentru a le putea asigura o pensie corespunzătoare activităţii în viitor pentru a merge pe această 
cale de a li se crea şi lor pensie specială”, a declarat vicepreşedintele PNL Laurenţiu Leoreanu. 
Ales PNL: Mi-am retras semnătura de pe proiectul cu pensiile pentru aleşii locali, dar votez "pentru" 
Corneliu Olar, deputat PNL, a declarat marţi că şi-a retras, împreună cu colegii săi, semnătura de pe proiectul 
privind pensiile speciale pentru aleşii locali, dar cu toate acestea îşi va asuma orice risc şi va vota "pentru" în plen. 
"Ca deputat voi vota <<pentru>>, chiar dacă contravine cererii partidului, nu mă lasă sufletul să fiu împotriva 
aleşilor locali. Mi-am retras semnătura ca să fiu în acord cu decizia Biroului Executiv PNL", a declarat Corneliu 
Olar, deputat PNL. 
PNL a recomandat marţi deputaţilor Sorin-Ioan Bumb, Lucian-Ovidiu Heiuş, Corneliu Olar şi Claudiu-Vasile Răcuci 
să îşi retragă semnăturile de pe proiectul de lege privind pensiile speciale aleşilor locali. Cu toate acestea, Olar 
spune că cel mai probabil toţi colegii care au semnat proiectul vor vota "pentru". 
"Cu orice risc, mă exprim prin vot. Să nu credeţi că parlamentarii nu votează de multe ori cum îi duce....şi PNL şi 
PSD. Am văzut de multe ori. Este un proiect vis-a-vis de un judeţ şi parlamentarul nu trebuie să voteze pentru acel 
judeţ? (...) Nu m-a sunt Orban, am auzit în grupul parlamentar. Şi-au retras toţi semnătura, dar probabil că aşa va 
fi (n.r.: vor susţine proiectul la vot)", a mai spus Corneliu Olar. 
Seidler (USR): Nu există niciun argument care să justifice pensiile speciale pentru aleşii locali 
Deputatul USR, Cristian Seidler, a declarat marţi că existenţa pensiilor speciale pentru aleşii locali nu se justifică 
prin nimic, adăugând că formaţiunea va vota împotriva proiectului de lege prin care primarii, viceprimarii, 
preşedinţii şi vicepreşedinţii de CJ ar urma să primească pensii speciale. 
„Nu se justifică prin nimic, nu există niciun argument pentru care aceste pensii speciale ale aleşilor locali ar trebui 
să existe (...) USR va vota împotriva acestui proiect. Nu susţinem proiectul din principiu. Deşi USR are 
parlamentari, noi suntem cei care am propus abrogarea pensiilor speciale ale parlamentarilor”, a susţinu Seidler. 
Acesta a adăugat că parlamentarii USR nu au fost invitaţi să semneze acest proiect. 
„Noi nici măcar n-am fost invitaţi să semnăm un asemenea proiect, pentru că toţi ceilalţi ştiau foarte bine că nu 
are niciun rost să facă o astfel de invitaţie către USR. Noi suntem cei care am depus proiect de lege pentru 
abrogarea pensiilor speciale ale parlamentarilor şi mai apoi un alt proiect de lege care se află pe fluxul legislativ, 
prin care propunem aborgarea celorlalte categorii de pensii speciale, respectiv plafonarea celor despre care CCR a 
spus că sunt obligatorii”, a precizat deputatul USR. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Comisia Iordache revine în forţă, după ce Curtea Constituţională s-a pronunţat pe toate sesizările privind 
legile Justiţiei 
Comisia Iordache se va reuni miercuri, pentru prima dată în acest an, după ce Curtea Constituţională a publicat 
săptămâna trecută motivarea deciziei privind modificările aduse Legii 317,ce vizează funcţionarea CSM. Comisia 
va dezbate prezumţia de nevinovăţie şi modificarea Codurilor Penale. 
Florin Iordache, preşedintele comisiei speciale, care se ocupă de modificările aduse legilor justiţiei, a anunţat, la 
începutul anului, că forul îşi va relua activitatea, după ce Curtea Constituţională se va pronunţa pe toate sesizările 
privind legile Justiţiei. 
Săptămâna trecută, CCR a publicat ultima motivare, în cazul modificărilor aduse Legii 317, privind CSM. 
Printre altele, aceasta prevede că "Dispoziţiile art.I pct.19 şi 20din legea examinată, prin stabilirea unei noi soluţii 
legislative în materia alegerii conducerii CSM, încalcă, în opinia autorilor sesizării, art.133 din Legea fundamental. 
Aceste prevederi restrâng cadrul constituţional reglementat pentru alegerea preşedintelui CSM, prin aceea că 
procurorii nu au dreptul de a candida, de a alege şi de a fi aleşi în funcţia de preşedinte al CSM, iar judecătorii nu 
pot candida, nu pot alege şi nu pot fi aleşi în funcţia de vicepreşedinte al CSM. Totodată, este operată o 
discriminare în rândul membrilor CSM (magistraţi versus reprezentanţi ai societăţii civile), deoarece judecătorii nu 
îşi pot exprima opţiunea pentru funcţia de vicepreşedinte, procurorii nu o pot face pentru funcţia de preşedinte, 
în vreme ce reprezentanţii societăţii civile o pot face pentru ambele funcţii. Se mai învederează faptul că, potrivit 
legii examinate, ministrul justiţiei, preşedintele ÎCCJ şi procurorul general al PÎCCJ – membrii de drept ai CSM –
sunt abilitaţi să voteze în secţiile de judecători/de procurori, în condiţiile în care, nefiind membri, aceştia nu au 
dreptul de a decide în cadrul secţiilor". 
Curtea Constituţională s-a pronunţat şi pe contestaţiile la modificările legilor 303/2004 privind statutul 
judecătorilor şi procurorilor şi a legii nr.304/2004 privind organizarea judiciară. 
În ceea ce priveşte modificările la Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor, CCR a decis că mai multe 
dispoziţii sunt neconstituţionale şi a cerut redefinirea erorii judiciare şi a relei credinţe, dar şi a gravei neglijenţe. 
Legat de modificărilor aduse Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, CCR a admis parţial criticile de 
neconstituţionalitate. Curtea a stabilit însă că nu este nicio problemă de neconstituţionalitate legat de înfiinţarea 
unei secţii speciale pentru anchetarea procurorilor şi judecătorilor. 
Comisia Iordache urmează să dezbată, începând de miercuri, modificările la Codurile Penale şi punerea în acord a 
legislaţiei cu Directiva UE privind prezumpţia de nevinovăţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: România ar trebui să aibă un birou special în Departamentul de Stat 
România ar trebui să aibă un birou special în Departamentul de Stat, în virtutea bunelor relaţii cu Statele Unite şi a 
parteneriatului strategic, a declarat la Antena 3 Liviu Dragnea, preşedintele PSD, comentând demiterea 
secretarului de stat Rex Tillerson şi înlocuirea acestuia cu Mike Pompeo. 
Dragnea a spus, la Antena 3, că îşi doreşte o foarte bună relaţie cu SUA, argumentele României fiind poziţia 
strategică şi angajamentele asumate în cadrul NATO. 
Lideril PSD crede că România ar trebui să aibă o bună colaborare cu Germania, Franţa şi Marea Britanie, în plan 
economic şi strategic. O bună oportunitate este şi dorinţa statului Israel de a avea relaţii strânse cu România, dar 
şi potenţialul economic al unei colaborări cu China, a spus preşedintele PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Florian Coldea, opt ore de audiere în care nu a spus nimic. Manda, despre răspunsurile din comisie ale fostului 
adjunct SRI: "Nu pot să confirm. Nu pot să infirm" 
Florian Coldea, fostul adjunct al SRI, a fost audiat, timp de opt ore, în Comisia de Control, la final spunând că toate 
măsurile luate de el au dus la un stat sigur şi un Serviciu modern. A refuzat însă să răspundă la vreo întrebare 
legată de controlul asupra Justiţiei şi implicarea în dosare. 
"Eu nu înţeleg această sintagmă (nr. Stat paralel), dar mă pot referi doar la statul vertical, puternic şi protectiv în 
slujba României şi în care s-au făcut eforturi deosebite pentru domnia legii. La acest efort au participat şi alte 
instituţii şi persoane, unele dintre ele, din varii motive, îl redefinesc acum. Atrag atenţia că deşi înţeleg atracţia 
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pentru mister, poveşti cu spioni, precum şi frustrarea unora şi nevoia de a inventa vinovăţii, aceste demersuri 
riscuri să se transforme în vânătoare de vrăjitoare", a declarat Florian Coldea, după audierea din Comisia de 
Control SRI. 
Coldea a făcut referire şi la protocoalele SRI cu diferite instituţii. 
"Folosind aceste protocoale am contracarat riscuri la adresa României, mai concret, ne-am realizat misiunile 
Serviciului, trecând neafectat de un fenomen terorist cu valenţe globale, să gestionăm fenomentele de contra-
spionaj, în condiţiile în care alte ţări au fost serios afectate. S-a discutat despre ample transformări parcurse de 
instituţie în perioada mandatului meu, care într-o perioadă dificilă, împreună cu profesioniştii din instituţie a făcut 
o instituţie modernă, undamnetală a statului româ. Siguranţa României, aşa cum o resimt cetăţenii nu este un dat, 
e rezultatul unor sacrificii individuale şi personale", a mai spus Coldea. 
Florian Coldea a refuzat însă să răspundă întrebărilor presei şi a anunţat doar că va reveni la comisie dacă este 
necesar, după ce vor mai avea loc audieri. 
Florian Coldea nu a dat însă explicaţii despre acuzaţiile privind implicarea în dosarele penale, controlul asupra 
presei, acoperiţii din Justiţie şi media, relaţiile pe care le are sau le-a avut cu diferiţi politicieni sau acapararea 
unor instituţii. 
Preşedintele Comisiei de control SRI, Claudiu Manda, despre răspunsurile lui Coldea la audiere: Nu confirm, nu 
infirm 
Fostul prim-adjunct al SRI, Florian Coldea, a fost audiat, marţi, timp de circa opt ore, în Comisia de control SRI din 
Parlament, parte dintre răspunsurile acestuia fiind ”nu confirm, nu infirm”, el urmând să revină pentru alte 
audieri, a precizat preşedintele Comisiei, Claudiu Manda. 
 
”Acest aspect a fost atins tangenţial în contextul în care nu mai ştiu de unde a derivat discuţia. Surprinzător, a 
spus că nu confirmă, nu infirmă dacă a fost la dl. Oprea acasă. (...) A fost un element pe care noi nu îl aveam în 
momentul respectiv în atenţia comisiei. A fost o abordare tangenţială asupra subiectului. A avut un astfel de 
răspuns şi nu am continuat discuţiile în acest sens foarte mult”, a spus Claudiu Manda, preşedintele Comisiei, 
întrebat dacă Florian Coldea a fost întrebat dacă a fost acasă la Gabriel Oprea în noaptea alegerilor prezidenţiale 
din 2009. 
El a mai spus că a mai fost o situaţie în care Florian Coldea nici nu a confirmat, nici nu a infirmat. 
”A fost o discuţie dacă există protocol între SRI şi ICCJ şi a spus: Nu confirm, nu infirm”, a punctat Manda. 
Manda a precizat că în cele aproximativ opt ore de audieri au fost discutate, ”din păcate”, doar o parte din 
aspectele pe care avea să de lămurit în cadrul comisiei. 
”Şi-a exprimat toată disponibiliatatea să vină la o întâlnire următoare fără niciun fel de rezervă şi urmează să 
stabilim în perioada următoare când va fi întâlnirea cu domnul Coldea. Am discutat despre cum funcţiona SRI, 
relaţia domniei sale cu domnul George Maior, relaţia cu structurile centrale şi structurile judeţene. Am discutat 
despre deciziile CSAT care vizau activitatea SRI. Am discutat despre protocoale cu referire la protocolul cu 
Parchetul de pe lângă ICCJ. Am discutat despre mandatele de securitate naţională, am discutat despre ce 
înseamnă judecători şi procurori anume desemnaţi pe mandatele de securitate naţională şi am mai discutat 
despre relaţia SRI şi a domniei sale cu partidele politice şi cu Guvernul şi am discuta şi relaţia domniei sale şi a 
serviciului cu DIICOT şi cu doamna Bica. Am atins şi subiectul legat de ANAF şi relaţia SRI-ANAF”, a precizat 
preşedintele Comisiei de control SRI. 
Florian Coldea nu a fost întrebat dacă Liviu Dragnea participa la petrecerile din sediile SRI 
Preşedintele Comisiei de Control SRI, Claudiu Manda, a declarat, marţi seara, după audierile lui Florian Coldea, 
care au durat circa opt ore, că acesta nu a fost întrebat dacă Liviu Dragnea a participat la evenimentele şi 
petrecerile organizate în sediile SRI. 
 
“O să abordăm acest subiect”, a declarat Claudiu Manda, întrebat fiind dacă Liviu Dragnea a participat la 
evenimentele date de SRI. 
El a mai spus că membrii comisiei au foarte multe lucruri de lămurit pe viitor. 
”Subiectul legat de participarea la evenimente e un subiect pe care l-am discutat şi cu domnul Maior, şi cu domnul 
Horia Georgescu, probabil că o să îl discutăm şi cu domnul Coldea. „Domnul Maior a spus că a fost o masă de 
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Crăciun, la care au participat nişte persoane. Am înţeles că au fost mai multe persoane. Sigur că, în momentul în 
care o să ştim exact care au fost persoanele toate, că nu au fost doar două sau trei, o să le prezentăm în spaţiul 
public”, a adăugat Manda. 
Pe 27 februarie, fostul director SRI George Maior a declarat, tot în comisia de control SRI, că Liviu Dragnea, 
Codruţa Kovesi, Livia Stanciu şi Victor Ponta participau la petrecerile date în locaţiile serviciului de informaţii, el 
afirmând că erau nişte întâlniri informale ale unor oameni care au relaţii formale. 
”A fost abordat un subiect legat de petrecerile sau evenimentele din sediile SRI. A confirmat aceste evenimente. Cu 
ocazia Zilei Naţionale a României, cu ocazia Zilei SRI sau cu ocazia zilelor de naştere sau de nume ale domniei sale 
sau ale domnului prim-adjunct. A confirmat lista de participanţi. Noi am mai avut în cadrul comisiei astfel de 
nominalizări. Toate unităţile de forţă, conducerea unităţilor de forţă din România, de la unităţi de parchet, unităţi 
de poliţie, unităţi de informaţii, de instanţă, conducerea din partidele politice, persoane din guvern. Unele dintre 
ele sunt apărute în spaţiul public ca persoane. Am reluat discuţia cu dl. Maior dacă au fost. Le-a confirmat pe 
acestea, spunând că unele persoane au fost mai des, altele mai rar, dar că persoanele apărute în spaţiul public se 
confirmă că au participat, spunând că nu este nimic rău în acest lucru - să existe şi o discuţie informală şi o 
întâlnire informală între oameni care au relaţii formale şi instituţionale”, a declarat la sfrşitul lunii februarie 
preşedintele Comisiei de control SRI din Parlament, Claudiu Manda. 
El a mai spus că, din declaraţiile lui George Maior a reieşit că , de regulă, veneau aceleaşi persoane la petrecerile 
respective. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 "Minciuna" despre propria ţară, taxată cu retragerea cetăţeniei. Aleşii PSD propun pedepse după ce liderul lor 
a cerut o lege a defăimării. Ce spune Tăriceanu, cu vechimea sa de 10 ani în presă 
Deputatul PSD Cătălin Rădulescu a declarat, marţi, că ”dacă vrei să fii naţionalist cum e americanul, care stă cu 
steagul pe casă, ca francezul, polonezul ori ca ungurul măcar, trebuie să existe o astfel de lege a defăimării în care 
măcar să îţi respecţi faptul te-ai născut în ţara şi eşti român”. 
”Ar fi oportun, sigur că ar fi oportun, pentru că eu nu am auzit încă pe cineva în lumea asta, în Europa cel puţin, 
dar în Statele Unite mai ales - ştiu că acolo e o incriminare puternică, ca cineva să-şi defăimeze ţara. Noi despre 
asta discutăm – defăimarea ţării, nu cum spunea cineva la o televiziune sau nu ştiu pe unde că dacă spui că nu s-
au făcut kilometri de autostradă... Nu, e defăimarea ţării în exterior, adică să te duci să-ţi defăimezi, să-ţi blamezi 
ţara în exterior. Da, cred că este oportun pentru că dacă vrei să fii naţionalist cum e americanul, care stă cu 
steagul pe casă, sau ca francezul, care este la fel, ca ungurul măcar sau ca polonezul, trebuie să existe o astfel de 
lege a defăimării în care măcar să îţi respecţi faptul te-ai născut în ţara asta şi eşti român. Chestiunile care te 
deranjează se discută în interiorul ţării, nu în afara ţării, ci în interiorul ţării şi în interiorul partidelor”, a declarat 
pentru MEDIAFAX Cătălin Rădulescu. 
El a mai spus că pedepsele trebuie stabilite în funcţie de sugestiile ministrului Justiţiei şi ale magistraţilor. 
”Bănuiesc că avem un ministru de Justiţie cu care trebuie să ne consultăm şi să vină părerea specialiştilor în 
domeniul. Nu e normal să întrebe magistraţii şi să spună ei cum văd lucrul ăsta? E ca şi cum m-aţi întreba pe mine, 
care sunt medic, despre agricultură sau pe un agricultor despre medicină. Deci cei care trebuie să spună, în 
domeniul respectiv, cum trebuie incriminată sau care sunt limitele defăimării, cum trebuie definită defăimarea 
ţării sunt specialiştii în domeniul, adică magistraţii”, a adăugat Rădulescu. 
Şi Adrian Solomon, deputat PSD, spune că sancţiunile pot merge până la retragerea cetăţeniei. 
"Depide de gravitatea lor, lucrurile pot merge până la retragerea cetăţeniei. Se vorbeşte şi în Constituţie despre 
lucrul acesta. Nu este o lege care să pună în aplicare prevederile constituţionale, dar cred că un cetăţean de bună 
credinţă nu poate să defăimeze ţara", a declarat Adrian Solomon. 
Întrebat ce reprezintă dacă un cetăţean vorbeşte la Bruxelles despre ce se întâmplă în ţară, Solomon a răspuns: 
"Dacă un cetăţean transmite la Bruxelles fake news-uri este defăimare". 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni seara, că este nevoie de o lege împotriva celor care defăimează 
România, ”gen Monica Macovei şi alţi europarlamentari care mint despre propria ţară”, astfel încât ”statul român 
să corecteze aceste lucruri”. 
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”Am vorbit cu mai mulţi colegi şi am convenit să lucrăm la o lege, nu ştiu dacă e nevoie de o legislaţie, la o lege 
care să reglementeze sau să dea posibilitatea statului român să sancţioneze aceste lucruri, pentru că aceşti 
oameni - gen Monica Macovei şi alţi europarlamentari care mint despre propria ţară, care defăimează propria 
ţară, aduc foarte multe deservicii şi noi din cauza asta pierdem suveranitate, pierdem demnitate, pierdem respect 
şi nu câştigăm absolut nimic”, a declarat Liviu Dragnea la România TV. 
El a mai spus că trebuie făcută o lege care să dea dreptul statului român ”să corecteze aceste lucruri”. 
Tăriceanu, despre legea defăimării: Declaraţiile afectează interesul şi imaginea României 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a susţinut, marţi, că defăimarea ajunge activitatea preferată a 
multora, adăugând că declaraţiile se fac cu o uşurinţă nepermisă, ceea ce afectează interesul şi imaginea 
României. 
 
„În condiţiile în care văd că defăimarea ajunge un fel de activitate preferată a unora, nu ştiu, poate n-ar fi rău să 
ne gândim că responsabilitatea de care trebuie să dăm dovadă fiecare şi, până la urmă, interesul de a apăra ceea 
ce numim în mod generic imaginea ţării, interesul naţional, nu ar trebui să cuprindă nişte norme mai stricte, 
pentru că văd că responsabilitate nu există, declaraţiile se fac cu o uşurinţă nepermisă, interesul naţional al 
României şi imaginea sunt afectate şi pentru lucrul ăsta nimeni nu păţeşte nimic”, a răspuns Tăriceanu, întrebat ce 
opinie are despre o lege a a defăimării. 
Acesta a adăugat că libertatea de exprimare trebuie să fie însoţită şi de responsabilitate. 
„Eu am lucrat 10 ani în media. Cred că libertatea de exprimare este ceva esenţial, libertatea de exprimare trebuie 
să fie însoţită şi de responsabilitate. Cei care fac declaraţii defăimătoare la adresa României, clar nu au niciun fel 
de responsabilitate şi le fac într-un mod care, zic eu, nu este nepermis de lege, ci nepermis de bun simţ”, adăugat 
preşedintele Senatului. 
Monica Macovei: Legea anti-defăimare "inventată de Dragnea" va fi împotriva tuturor celor care nu se înclină 
în faţa infractorilor 
Europarlamentarul Monica Macovei a declarat, marţi, că legea anti-defăimare, "inventată de Dragnea", nu va fi 
doar împotriva sa, ci "a tuturor celor care nu aplaudă şi nu se înclină în faţa infractorilor din politică, aşa cum a 
fost ovaţionat Dragnea la ultimul Congres al partidului". 
Nicio lege <anti-defăimare> inventată de Dragnea nu va putea şterge un adevăr: este un condamnat definitiv 
pentru fraudă electorală şi un inculpat. Adevărul este că PSD&ALDE, Dragnea&Tăriceanu vor să scape de dosare 
penale, să nu fie anchetaţi şi eventual condamnaţi. Chiar ei sunt cei care <defăimează> ţara, care fură ţara, care 
mint la Bruxelles şi ne trădează pe toţi. Mă bucur dacă îi produc insomnii lui Liviu Dragnea, adevărul mereu 
produce insomnii politicienilor cu probleme penale. Voi continua să spun adevărul: <statul paralel> este grupul de 
crimă organizată PSD&ALDE condus chiar de Dragnea şi Tăriceanu, aceasta este <caracatiţa care a sugrumat 
România>. Legea <anti-defăimare> inventată de Dragnea nu va fi doar împotriva mea, ci a tuturor celor care nu 
aplaudă şi nu se înclină în faţa infractorilor din politică, aşa cum a fost ovaţionat Dragnea la ultimul Congres al 
partidului", a scris Monica Macovei pe Facebook. 
Ea a mai spus că toţi "cei care atrag atenţia că un grup de crimă organizată vrea să scufunde România doar pentru 
a nu intra la închisoare sunt cei care îşi apără ţara", nu o defăimează. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Fluidizarea traficului în Capitală | Firea vrea să facă două linii de tramvai suspendate. O rută va lega 
Bucureştiul de Măgurele. Ce alte proiecte are în plan Primăria 
Primarul General al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat, marţi, că urmează să fie construită o linie de monorail, pe 
care vor circula 80 de tramvaie suspendate, fiind vorba despre două rute care vor lega Bucureştiul de Măgurele şi 
de zona de nord. Măgurele. Ce alte proiecte are în plan Primăria 
"Într-o perioadă scurtă de timp, am început deja pregătirile tehnice şi vom demara lucrările pentru o linie de 
monorail, este vorba despre tramvai suspendat şi material rulant. Este vorba despre 80 de tramvaie suspendate, 
care vor fi implicate în acest concept", a explicat Firea, în cadrul seminarului „Împreună pentru dezvoltare durabilă 
- Dezvoltarea regiunii Bucureşti-Ilfov”, organizat de Departamentul de Dezvoltare Durabilă al Secretariatului 
General al Guvernului. 
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Edilul Bucureştiului a explicat că aceste tramvaie vor circula pe două rute, prima fiind Bucureşti-Măgurele, iar a 
doua va lega Capitala de zona de nord, spre Ploieşti. 
Gabriela Firea a prezentat o serie de proiecte prin care Municipalitatea îşi propune fluidizarea traficului în 
Bucureşti, cum ar fi extinderea pasajului Domneşti sau construirea unei staţii de cale ferată. 
"Demarăm, în foarte scurt timp, un nod lângă pasajul Domneştie, o zonă vulnerabilă, ce va fi realizat de CNAIR 
prin extindere la patru benzi şi linie de tramvai rapid din prelungirea Ghencea până la Centură.(...) Pasul următor 
va fi construirea unei staţii de căi ferate în aceste locaţii şi introducerea transportului local de călători pe centura 
feroviară. Trasportul urban pe calea ferată este utilizat în marile aglomerări urbane din Europa, în timp, ce 
reţeaua ferată din Bucureşti stă neultilizată de aproape 30 de ani", a adăugat Firea. 
Primarul general a readus în discuţie necesitatea constituirii unor parcări în zonele periferice ale Capitalei care i-ar 
ajuta pe cei care locuiesc în afara Bucureştiului. 
"De asemenea, dorim realizarea unei parcări de tipul park and ride, unde navetiştii să poată să lase maşina în 
siguranţă şi să se transfere către centrul oraşului cu mijlocul de transport în comun. Chiar de luna viitoare, vom 
demarara construcţia unei parcări de tip park and ride de la capătul şoselei Pantelimon, lângă CORA, cu staţie de 
tramvai în acea zonă. Acest concept va fi extins la toate ieşirile din Bucureşti, la intersecţia şoselei de centură cu 
A1, A2, A3, DN1, până la DN7", a menţionat primarul. 
Firea a reiterat, în cadrul acestui seminar, dorinţa Primăriei de a primi în administrare metroul, astfel toate 
proiectele de dezvoltare a transportului public subteran fiind plătite de la bugetul local. 
"Cât priveşte licitaţia pentru cele 400 de autobuze, comisia de licitaţie şi-a încheiat activitatea, a declarat un 
câştigător, ceilalţi participanţi au depus contestaţii. Suntem în această perioadă legală de rezolvare a 
contestaţiilor. Sperăm să se finalizezea cât mai curând această procedură şi să semnăm contractul", a mai spus 
edilul Capitalei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inflaţia a urcat în februarie la 4,7%, maximul ultimilor cinci ani / Tăriceanu: România nu poate să rămână 
furnizoare de forţă de muncă ieftină 
Inflaţia a urcat în februarie la 4,7% faţă de februarie 2017, iar faţă de ianuarie 2018 creşterea este de 0,3%, 
informează Institutul Naţional de Statistică. 
Rata medie a preţurilor de consum în ultimele 12 luni (martie 2017 – februarie 2018) faţă de precedentele 12 luni 
(martie 2016 – februarie 2017), calculată pe baza IPC, este 2,1%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 1,6%. 
Creşterile de preţuri sunt de 3,74% la mărfurile alimentare, de 6,27% la mărfuri nealimentare şi de 2,92% la 
servicii. 
Creşteri importante pe categorii de produse s-au înregistrat la fructe şi conserve din fructe, cu 7,39%, la gaze, cu 
5,69%, la legume şi conserve de legume, cu 4,43%, la energie electrică, cu 2,30% şi la energie termică cu 2,14%. 
Tăriceanu, despre inflaţie: România nu poate să rămână furnizoare de forţă de muncă ieftină 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat marţi că majorarea inflaţiei, care a ajuns la cel mai ridicat nivel din ultimii cinci 
ani, este un puseu care va trece, dar dacă o cauză o reprezintă majorările salariale, atunci ţara noastră nu mai 
trebuie să fie furnizoare de forţă de muncă ieftină. 
"Inflaţia este conform previziunilor avansate şi nu sunt lucruri alarmante. Inflaţia nu e definitorie pentru întreg 
anul şi acest puseu sunt convins că se va domoli. Nu văd raţiuni persistente pentru ca România să aibă o cotă 
înaltă de inflaţie", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, preşedintele Senatului. 
Acesta a mai afirmat că dacă se ridică problema majorării salariilor ca efect al inflaţiei, atunci toată lumea trebuie 
să înţeleagă că ţara noastră nu mai trebuie să aibă forţă de muncă ieftină. 
"Domnul Isărescu spune de multe ori că de inflaţie nu a murit nimeni, dar consider că România nu poate să 
rămână furnizoare de forţă de muncă ieftină. Majorările salariale pe care le-am decis urmează să rezolve o 
problemă acută a ţării, adică migraţia forţei de muncă. Dacă lăsăm salarii scăzute să nu ne plângem că ne pleacă 
medici, profesori. Sigur că o majorare a salariilor poate duce la un puseu inflaţionist, dar trebuie să ne gândim că 
cei din ţară să nu plece",a mai spus Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Asociaţia Societăţilor Financiare: Plafonarea dobânzilor la credite va restricţiona accesul la finanţare a 
milioane de români 
Apariţia unui plafon pentru Dobândă Anuală Efectivă (DAE), fără a ţine cont de specificul fiecărui segment de 
creditare, ar putea avea consecinţe negative atât asupra consumatorilor, cât şi a întregii economii, fie că vorbim 
despre piaţă imobiliară, retail sau piaţă auto, arată un comunicat al ALB.români 
Un proiect de lege privind plafonarea DAE se află în dezbaterea Parlamentului. 
Asociaţia Societătilor Financiare din România (ALB) spune că, deşi pare o măsură care ar trebui să aibă drept efect 
reglementarea pieţei de creditare în avantajul consumatorilor români, Plafonarea, în mod arbitrar şi fără o 
consultare prealabilă a industriei financiare, a dobânzilor la nivelul întregii pieţe de creditare poate avea că efect 
limitarea accesului populaţiei la soluţii de creditare pentru nevoile personale, de bază, ale acestor consumatori, 
cum ar fi: refinanţare, cheltuieli medicale, bunuri de folosinţă îndelungată (electrocasnice – televizoare, frigidere, 
maşini de spălat, sisteme de încălzire), cheltuieli ocazionate de renovarea locuinţei sau cheltuieli cu educaţia 
copiilor. 
Ceea ce se doreşte a fi o măsură de protecţie a consumatorilor de servicii financiare, poate avea, însă, efect 
invers, iar mulţi dintre aceşti clienţi nu vor mai avea posibilitatea să acceseze credite potrivite nevoilor lor de la 
instituţiile reglementate, aprreciază asociaţia. 
ALB a trimis biroului permanent al Camerei Deputaţilor o solicitare de prelungire a termenului pană la care pot fi 
depuse amendamente. Termenul propus iniţial este 14 martie 2018, mult prea scurt pentru a permite o analiză 
amănuntită şi o dezbarere informată. 
Instituţiile financiare nebancare membre ALB, care au 1,7 milioane de clienţi activi, au acordat credite de consum 
noi în valoare de 5,2 miliarde lei în 2017. 
ALB este principală asociaţie profesională care reprezintă industria de credit de consum, membrii asociaţiei 
acordând aproximativ 90% din totalul creditării nebancare din România. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INS: România avea 5,229 milioane de pensionari, în T4 din 2017; raportul pensionari vs salariaţi, de 9 la 10 
Numărul pensionarilor înregistraţi în România se situa la 5,229 milioane, în T4 din 2017, în creştere cu 5.000 de 
persoane faţă de trimestrul anterior, raportul dintre această categorie şi numărul de salariaţi fiind de 9 la 10, 
arată datele Institutului Naţional de Statistică (INS), publicate miercuri. 
 
Conform statisticii, în perioada de referinţă, pensia medie lunară a fost de 1.132 lei, mai mare cu 2,4%, în timp ce 
pensia medie de asigurări sociale de stat s-a ridicat la valoarea de 1.071 lei. Raportul dintre pensia medie 
nominală netă de asigurări sociale de stat pentru limită de vârstă cu stagiu complet de cotizare (fără impozit şi 
contribuţia de asigurări sociale de sănătate) şi câştigul salarial mediu net a fost de 52,5%, comparativ cu 55,3% 
înregistrat T3 din 2017. 
 
Totodată, în T4 din 2017, indicele pensiei medii reale, calculat ca raport între indicele pensiei nominale pentru 
calculul pensiei reale şi indicele preţurilor de consum a fost de 100%. 
 
Potrivit sursei citate, raportul pe total dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi cel al 
salariaţilor a fost de 9 la 10, acesta prezentând variaţii semnificative în profil teritorial, de la numai 5 pensionari la 
10 salariaţi în Municipiul Bucureşti, la 17 pensionari la 10 salariaţi, în judeţul Teleorman. 
 
De asemenea, pensia medie de asigurări sociale de stat a variat cu discrepanţe semnificative în profil teritorial, 
ecartul dintre valoarea minimă şi cea maximă fiind de 502 de lei (860 lei în judeţul Botoşani, faţă de 1.362 lei în 
Capitală). 
 
Ponderea cea mai mare în numărul total de pensionari este deţinută de către pensionarii de asigurări sociale 
(99,9%), iar pensionarii de asigurări sociale de stat reprezintă 89,7% în totalul celor de asigurări sociale. 
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Pe categorii de pensii, numărul pensionarilor pentru limită de vârstă a fost preponderent (76,3%) în cadrul 
pensionarilor de asigurări sociale, în timp ce pensionarii cuprinşi în categoriile de pensii anticipată şi anticipată 
parţial au reprezentat 2%. 
 
Datele INS relevă că numărul total al beneficiarilor prevederilor ordonanţei privind instituirea pensiei sociale 
minim garantate (actual - indemnizaţie socială), în trimestrul IV 2017, a fost de 812.800 de persoane, din care: 
659.100 de persoane din sistemul asigurărilor sociale de stat (14,1% din totalul acestei categorii), 152.100 de 
persoane din rândul pensionarilor proveniţi din fostul sistem pentru agricultori (42,2% din totalul acestora) şi 
1.600 de persoane din sistemul militar (1% din totalul categoriei).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Preşedintele PNL, Ludovic Orban, se întâlneşte cu o delegaţie a FMI 
 
Preşedintele Partidului Naţional Liberal, Ludovic Orban, va avea miercuri o întrevedere cu o delegaţie a Fondului 
Monetar Internaţional, informează Biroul de presă al PNL. 
 
Alături de Ludovic Orban, la întâlnirea care va avea loc la sediul PNL vor mai fi prezenţi Florin Cîţu 
(vicepreşedinte), Vlad Nistor (vicepreşedinte), Ionel Dancă (purtător de cuvânt) şi Bogdan Huţucă (vicepreşedinte 
al Comisiei de buget, finanţe şi bănci din Camera Deputaţilor). 
 
O misiune a FMI s-a întâlnit marţi şi cu membrii Comisiei de buget, finanţe şi bănci din Camera Deputaţilor, pentru 
evaluarea anuală a economiei româneşti, în baza Articolului IV din Statutul instituţiei financiare internaţionale, 
potrivit unui anunţ al Camerei. 
 
Misiunea este formată din experţi de la Washington ai FMI şi este prezentă la Bucureşti încă de săptămâna 
trecută.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Anunţul de ULTIMĂ ORĂ al lui Klaus Iohannis în privinţa alegerilor din 2019: Ce strategie are şeful statului 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat luni că partidul pe care îl conduce este într-un parteneriat cu şeful 
statului, Klaus Iohannis, şi a precizat că strategia PNL se bazează pe susţinerea lui pentru un al doilea mandat. 
"PNL este într-un parteneriat cu preşedintele României, suntem alături de preşedinte în punerea în practică a 
tuturor ideilor din programul cu care s-a prezentat în 2014, acest program este un program pe zece ani, pentru că 
are o serie de idei importante şi e normal ca PNL să-l sprijine pe Klaus Iohannis la preşedinţia României pentru 
obţinerea celui de-al doilea mandat", a afirmat Orban luni, după şedinţa grupului PNL din Senat, 
conform Agerpres. 
Întrebat dacă a discutat cu Klaus Iohannis dacă doreşte să mai candideze pentru un al doilea mandat de 
preşedinte, Orban a răspuns: "Cu siguranţă, că altfel nu votam. Conform statutului PNL, procedura de susţinere a 
unui candidat la preşedinţie este reglementată în Statut, este necesară o hotărâre a Consiliului Naţional al 
partidului (...). Strategia noastră se bazează pe susţinerea preşedintelui Iohannis, în toate acţiunile sale şi, de 
asemenea, pentru susţinerea sa pentru un al doilea mandat". Consiliul Naţional al PNL a validat, duminică, 
propunerea ca liderul liberalilor, Ludovic Orban, să fie propus de partid pentru funcţia de prim-ministru, iar Klaus 
Iohannis candidat la funcţia de preşedinte al României pentru alegerile din 2019. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Parlamentul vine cu NOI MODIFICĂRI: Ce măsuri se prevăd pentru ACCELERAREA investiţiilor publice 
Deputatul PSD Marius Budăi, preşedintele Comisiei pentru buget, finanţe şi bănci a Camerei Deputaţilor, a 
declarat că Parlamentul va modifica în acest an două legi esenţiale pentru accelerarea investiţiilor publice, 
respectiv Legea achiziţiilor publice şi Legea parteneriatului public-privat. Cele două acte normative vor fi practic 
"importate" din legislaţiile altor state membre ale Uniunii Europene, care s-au dovedit performante în derularea 
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investiţiilor. Mai mult, în acest fel, noua legislaţie nu va mai trebui să treacă prin procedura de validare a 
instituţiilor europene, iar România nu va risca procedura de infringement în aceste două domenii, potrivit unui 
comunicat remis AGERPRES. 
"Oamenii trebuie să ştie că, în prezent, nu banii sunt problema pentru derularea investiţiilor. Există bani pentru 
toate proiectele majore de infrastructură. Problema este legislaţia foarte greoaie şi stufoasă, care face practic 
imposibilă implementarea proiectelor de investiţii într-un termen rezonabil", a declarat Marius Budăi. 
 
Preşedintele Comisiei pentru buget, finanţe şi bănci a precizat că, în ceea ce priveşte legea achiziţiilor publice, 
există discuţii la Guvern pentru preluarea modelului din Germania, iar pentru Legea parteneriatului public-privat 
va fi adaptat modelul legislativ din Slovacia, care s-a dovedit performantă în acest domeniu. 
 
"Parlamentul are datoria de a aproba rapid modificările la cele două legi de bază pentru investiţiile publice. Cel 
mai probabil, vom prelua modelul german la achiziţii publice şi pe cel slovac în cazul parteneriatului public-privat. 
Dacă vrem să deblocăm investiţiile, nu trebuie să inventăm noi apa caldă. E suficient să ne uităm unde merg bine 
lucrurile, să preluăm modelul ca atare şi să îl punem în acord cu prevederile Constituţiei României", a subliniat 
deputatul social-democrat. 
Marius Budăi a amintit faptul că în 2018, bugetul de stat prevede o sumă totală 38,5 miliarde lei pentru investiţiile 
publice, adică 8,5 miliarde de euro, ceea ce înseamnă 4,2% din PIB. Deputatul PSD a subliniat că, spre deosebire 
de anul trecut, bugetul actual pentru investiţii este mai mare cu 11,5%. La aceşti bani se vor adăuga fondurile 
europene a căror absorbţie poate fi accelerată dacă se modifică legislaţia achiziţiilor publice. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 DISPARE o taxă importantă: Primăria o va plăti în locul tău. Câţi bani vei economisi 
Primarii interesați să înceapă sau să continue lucrările de cadastru general pot solicita începând de astăzi fonduri 
de la Agenția Națională de Cadastru și Publicitate Imobiliară, care după simplificarea procedurilor de licitație speră 
să înregistreze peste un milion de imobile în 2018. 
Agenţia Naţională de Cadastru şi Publicitate Imobiliare (ANCPI) a alocat pentru acest an un buget de peste 400 
mil. lei pentru înregistrarea imobilelor în cadrul Programului Naţional de Cadastru şi Carte Funciară 2015-2023 
(PNCCF). Pentru a grăbi procesul, agenţia a simplificat procedurile de licitaţie. Astfel, numărul minim de imobile 
din cadrul unui sector cadastral scos la licitaţie a fost înjumătăţit, iar autorizaţii care execută lucrări de înregistrare 
sistematică a imobilelor în zone greu accesibile vor primi un preţ mai mare, scrie Capital.ro. 
Modificările aduse legilor în vigoare prevăd majorarea sumei de 60 de lei/imobil, decontată în prezent de ANCPI. 
Concret, suma decontată creşte proporţional cu gradul de dificultate al lucrării (ex. zone de munte, deal, etc), 
putând ajunge până la 132 de lei/imobil în zonele mai greu accesibile. La multe licitaţii organizate anul trecut de 
primarii din localităţile de deal sau munte nu s-a prezentat nimeni din cauza sumelor prea mici, motiv pentru care 
contractele de finanţare încheiate cu oficiile de cadastru au fost reziliate. 
Anul acesta, fiecare primărie poate primi 155.000 de lei pentru lucrări de cadastru în cadrul PNCCF, buget crescut 
faţă de 150.000 lei, cât era în 2017, sau 135.000 de lei, în 2016. Potrivit legii, au prioritate sectoarele cadastrale 
care cuprind terenuri aferente proiectelor de infrastructură de interes naţional şi terenuri agricole subvenţionate 
prin Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA), de la Comisia Europeană. 
ANCPI şi-a propus să înregistreze, din bani publici, peste un milion de imobile doar în 2018, iar până în 2020, să 
înregistreze toate terenurile agricole care fac obiectul subvenţiilor plătite din fonduri europene, a declarat pentru 
Capital Radu Codruţ Ștefănescu, preşedintele director-general al agenţiei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Academia Română cere retragerea proiectului care permite defrișări în pădurile virgine 
Academia Română cere retragerea din Parlament a proiectului de lege inițiat de PSD, prin care se dă liber la 
defrișări pentru a putea fi făcute lucrări de utilitate publică. 
Conform actului normativ, defrișările ar fi permise și în ariile protejate sau în pădurile virgine. 
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Proiectul contravine legislației naționale de înființare și funcționare a Parcurilor Naționale și Naturale, dar și 
directivelor europene de mediu, subliniază specialiștii Academiei. 
Proiectul a fost votat deja în Senat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Afacerile din industrie au accelerat în ianuarie, înregistrând un avans de 20,7% 
Cifra de afaceri a companiilor din industrie a crescut în ianuarie cu 20,7% faţă de aceeaşi lună a anului trecut, un 
ritm mai rapid decât în decembrie, în special ca urmare a majorării semnificative a afacerilor din industria 
prelucrătoare, arată datele publicate miercuri de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În luna decembrie, afacerile din industrie au crescut cu 11,4% faţă de aceeaşi lună a anului anterior. 
Cifra de afaceri din industrie, în luna ianuarie 2018, faţă de luna ianuarie 2017, a crescut pe ansamblu cu 20,7%, 
ca urmare a creşterii din industria prelucrătoare (+21,9%). Industria extractivă a scăzut cu 6,7%. 
Pe marile grupe industriale creşteri au înregistrat: industria bunurilor de capital (+23,9%), industria bunurilor 
intermediare (+23,2%), industria energetică (+19,8%), industria bunurilor de folosinţă îndelungată (+14,1%) şi 
industria bunurilor de uz curent (+13,2%). 
Comparativ cu luna precedentă, cifra de afaceri din industrie, în luna ianuarie 2018, a crescut cu 2,2%, ca urmare 
a creşterii înregistrate în industria prelucrătoare (+3%). 
În 2017, cifra de afaceri din industrie pe total (piaţa internă şi piaţa externă), în termeni nominali, a crescut cu 
11,7%, faţă de 2016, anunță News.ro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Omul de știință Stephen Hawking a murit la vârsta de 76 de ani 
Anunțul a fost făcut de un purtător de cuvânt al familiei. Hawking a încetat din viață în locuința sa din Cambridge. 
"Suntem profund întristați că tatăl nostru iubit a murit astăzi. A fost un mare om de știință și un om 
extraordinar a cărui muncă și moștenire vor dăinui mulți ani", au declarat copiii săi - Lucy, Robert și Tim - într-un 
comunicat preluat de presa internațională. 
Stephen Hawking s-a născut la 8 ianuarie 1942, în Oxford/ Anglia, a fost fizician englez, teoretician al originii 
universului şi unul dintre cei mai mari cosmologi contemporani, profesor la catedra de Matematică la 
Universitatea Cambridge, deţinută cândva de Isaac Newton. 
Din 1963, de la vârsta de 21 de ani, Hawking suferea de o boală progresivă de neuron motor, afecţiune cunoscută 
sub numele de Scleroză laterală amiotrofică. 
În anii ’80 reuşea să-şi mişte degetul mare de la mână pentru a scrie propoziţii ajutat de cursorul mouse-ului. 
Paralizia a progresat, iar fizicianul a devenit complet imobilizat, şi-a pierdut vocea, fiind obligat să comunice cu 
ajutorul unui computer sofisticat, conceput special pentru el de un prieten, care poate fi controlat cu mişcări ale 
muşchiului obrazului. 
Hawking a elaborat, între altele,  un model matematic asupra originii și evoluției universului din momentul "marii 
explozii" inițiale, așa numitul  Big Bang. 
A făcut și o serie de studii  asupra relației dintre găurile negre din univers și termodinamică. 
Una dintre cărțile sale de referință - Scurta istorie a timpului - a fost vândută în 10 milioane de exemplare în 
întreaga lume. 
„Fizica teoretică este un domeniu în care dizabilitatea nu este un handicap. Totul stă în puterea minţii", aprecia 
profesorul britanic într-un interviu pentru BBC, unde a mărturisit că familia a avut un rol esențial pentru el în lupta 
pe care a dus-o cu boala. "Sunt mândru că am putut contribui la înţelegerea universului", a mai spus Hawking. 
"Vreau să proclam mesajul tare şi răspicat. Trebuie să avem grijă de planetă. Dacă nu avem, rasa umană nu va 
supravieţui în următoarele mii de ani” - Stephen Hawking. 
Astrofizicianul a avut nu numai o minte sclipitoare ci și umor pe măsură. "Sunt probabil mai cunoscut datorită 
apariţiei în Familia Simpson decât datorită descoperirilor mele", a spus Hawking. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Dezvăluiri explozive: Grupul israelian care a preluat proiectul Casa Radio, amendat în SUA pentru că ar fi 
corupt oficiali guvernamentali români! Acuzații GRAVE 
acţionar al dezvoltatorului imobiliar Plaza Centers, care se ocupă de mulţi ani de transformarea Casei Radio într-
un centru comercial, a acceptat să plătească o amendă civilă de 500.000 de dolari în SUA, după ce autorităţile 
americane au decis că israelienii au încălcat legea şi au plătit nejustificat 14 milioane de dolari unor consultanţi 
pentru proiectul din România, scrie Profit.ro. 
“Între 2007 şi 2012, Plaza Centers a plătit consultanţilor, direct şi indirect, aproximativ 14 milioane de dolari. 
Directorii din conducerea Plaza Centers au autorizat aceste plăţi, deşi documentele aduse în sprijinul plăţilor nu 
au identificat serviciile furnizate de consultanţi conform contractelor”, este concluzia Autorităţii americane pentru 
Reglementarea Pieţei de Capital (SEC). 
Plaza Centers a înregistrat plăţile către consultanţi drept “cheltuieli legitime pentru serviciile primite, când, de 
fapt, fondurile, sau o parte din ele, e posibil să fi fost folosite pentru a corupe oficiali guvernamentali români sau 
să fi fost delapidate“, arată SEC în decizia, analizată de Profit.ro, privind amenda civilă impusă Elbit, potrivit 
News.ro. 
Grupul Elbit, listat pe bursa Nasdaq, a fost investigat în SUA după ce a raportat, voluntar, nereguli descoperite în 
legătură cu proiectul Casa Radio, deţinut în parteneriat cu statul român şi grupul turc Kucuk. Elbit a notificat 
autorităţile din România şi SUA că a descoperit neregulile în 2016 şi a iniţiat o anchetă internă. 
SEC a decis că Elbit a încălcat Legea privind practicile de corupţie în străinătate (FCPA), în condiţiile în care a plătit, 
prin intermediul Plaza Centers, milioane de dolari către consultanţi terţi şi agenţi de vânzări în legătură cu 
proiectul Casa Radio şi vânzarea unui portofoliu imobiliar mare în SUA. În total, Elbit ar fi efectuat plăţi nejutificate 
de 27 milioane de dolari. 
“Elbit şi Plaza au făcut plăţile deşi nu aveau dovezi că agenţii de vânzări şi consultanţii au furnizat serviciile 
contractate”, arată SEC, care precizează că amenda impusă Elbit reflectă cooperarea grupului cu autorităţile. 
În 2006, Elbit, prin intermediul subsidiarei Plaza Centers, a anunţat că vrea să dezvolte Casa Radio într-un centru 
comercial şi a angajat o firmă internaţională de consultanţă pentru evaluarea proiectului. În luna august a 
aceluiaşi an, Plaza Centers a semnat un contract cu o firmă terţă care să asiste compania în obţinerea unei invitaţii 
de la Guvernul român la licitaţia pentru Casa Radio şi, ulterior, pentru obţinerea autorizaţiilor necesare dezvoltării 
proiectului. 
În februarie 2007, cu acordul statului român, Plaza Centers a cumpărat un pachet de 75% din proiectul Casa Radio 
în schimbul sumei de aproximativ 40 milioane de dolari în numerar. România deţine 15% din proiect, restul 
acţiunilor fiind deţinute de grupul turc Kucuk. “Nu există documente sau alte dovezi care să demonstreze că firma 
de consultanţă angajată în 2006 a furnizat orice tip de serviciu în legătură cu tranzacţia”, potrivit SEC. 
Autoritatea americană notează că firma terţă ar fi fost angajată din ordinul directorului general al Elbit de atunci, 
care deţinea aproximativ 50% din acţiunile grupului. Deşi SEC nu indică numele oficialului Elbit, este vorba de 
magnatul israelian din domeniul imobiliar Mordechai Zisser, care a fost forţat să cedeze controlul grupului în 
2014, după ce a acumulat datorii de 2,5 miliarde de shekeli noi (aproximativ 800 milioane dolari). Zisser a murit în 
iunie 2016, din cauza cancerului. 
În 2011, din ordinul aceluiaşi director, Plaza Centers a încheiat un al doilea acord cu o firmă terţă, de asemenea 
pentru servicii de consultanţă privind proiectul din România. Noul consultant trebuia să asiste cu achiziţia 
participaţiei de 15% deţinută de statul român şi cu obţinerea autorizaţiilor necesare dezvoltării proiectului. Din 
nou, nu există documente sau alte dovezi care să ateste faptul că vreunul dintre consultanţi a furnizat serviciile 
pentru care a fost contractat, precizează SEC. 
“De exemplu, consultanţii nu au participat la nicio întâlnire dintre oficialii români şi reprezentanţii Plaza Centers şi 
nu pare ca aceştia să fi depus orice alt material care să dovedească că au efectuat servicii de consultanţă”, potrivit 
autorităţii americane. 
Pe lângă amenda civilă de 500.000 de dolari impusă Elbit, SEC a ordonat grupului să înceteze orice activitate care 
contravine prevederilor legislaţiei privind piaţa de capital din SUA. Israelienii de la Elbit au intrat pe piaţa 
românescă la începutul anilor 2000, prin achiziţia fostului hotel Bucureşti, transformat ulterior în complexul 
Radisson Blu. 
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Anul trecut, Elbit a vândut complexul către două fonduri de investiţii în schimbul sumei de 169 milioane de euro, 
cea mai mare tranzacţie din sectorul hotelier din România. 
Prin intermediul Plaza Centers, israelienii deţin mai multe terenuri în România pentru dezvoltări de centre 
comerciale. Plaza Centers se află în proces de reorganizare a afacerilor din 2013. În octombrie anul trecut, Plaza 
Centers a anunţat că a vândut două terenuri, din Timişoara şi Constanţa, pentru 8,5 milioane de euro şi că a 
obţinut PUZ-ul pentru transformarea Casei Radio în complex comercial. La acel moment, surse la curent cu 
situaţia au declarat pentru Profit.ro că israelienii iau în calcul vânzarea proiectului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Autoritatea Europeană a Muncii - o nouă agenție UE care ar putea avea sediul în România 
Comisia Europeană a lansat marți, 13 Martie, o nouă inițiativă, pentru a asigura o mobilitate echitabilă pentru 
europeni. Autoritatea Europeană a Muncii își propune să susțină cetățenii, întreprinderile și administrațiile 
naționale să profite din plin de oportunitățile oferite de dreptul la liberă circulație și să asigure mobilitatea forței 
de muncă, numărul cetățenilor mobili ajungând la 17 milioane în 2017. 
”Fiind o agenție nou creată, sunt convins că și România va putea avea o ofertă pentru sediul principal al acesteia, 
cu șanse mari de realizare.”, spune europarlamentarul Emilian Pavel. 
Conform Comisiei Europene, Autoritatea vizează un triplu obiectiv. În primul rând, ea va oferi cetățenilor și 
întreprinderilor informații despre oportunitățile de lucru, de ucenicie, precum și despre programele de mobilitate 
și va acorda îndrumare referitoare la drepturi și obligații legate de traiul, munca și/sau funcționarea într-un alt 
stat membru al UE. 
În al doilea rând, Autoritatea va sprijini cooperarea dintre autoritățile naționale în context transfrontalier și le va 
ajuta să garanteze că normele UE care reglementează libera circulație a lucrătorilor, precum cele referitoare la 
coordonarea sistemelor de securitate socială sau detașarea lucrătorilor, sunt respectate și corect implementate. 
Conform sugestiilor Comisiei Europene, Autoritatea va ajuta la intensificarea schimbului de informații, va sprijini 
dezvoltarea capacităților în rândul autorităților naționale și le va acorda asistență pentru desfășurarea unor 
inspecții comune și concertate. 
În al treilea rând, Autoritatea Europeană a Muncii va media găsirea de soluții în cazul litigiilor transfrontaliere. 
Autoritatea Europeană a Muncii va fi înființată cu statutul de nouă agenție descentralizată a UE și ar trebui să 
devină operațională în 2019. 
”Așa cum am subliniat în întâlnirea mea cu Marianne Thyssen, comisarul pentru ocuparea forței de muncă, afaceri 
sociale, competențe și mobilitatea forței de muncă, susțin că pentru a asigura o mobilitate echitabilă și pentru a 
ne proteja cetățenii, trebuie să eliminăm piața neagră a forței de muncă și să asigurăm o cooperare eficientă între 
Statele Membre. Cred că Autoritatea Europeană a Muncii e un pas important în această direcție și sper ca 
România să joace un rol important în crearea și funcționarea ei.”, adaugă Emilian Pavel. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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